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armanmeliarmanmeli.ir وز با تازه ترین اخبار، تحلیل ها و ویدئوها در رسانه های آنلاین آرمان ملی وز هفته و هر ساعت از شــبانه ر هر ر

دولت قدم هایی در مسیر بازیابی سرمایه اجتماعی از دست رفته برداشته 
ولی به هیچ وجه کافی نیست. در مورد بحث فیلترینگ و باز شدن فضای 
فرهنگی اجتماعی که وجود داشته دولت توانسته ۱۰ درصد از وعده خود را 
عملی کند و این نارضایتی همچنان ادامه دارد. مخالفت هایی که همچنان با 
فعالیت های هنری، فرهنگی و اجتماعی انجام می شود، عدم توجه به حقوق 
زنان، عدم توجه به مشکلات معیشتی مردم که البته بحث معیشتی زمان بر 
است ولی اینکه معلوم نیست چه طرحی پشت کارهای دولت است و مردم 
در جریان نیستند و روزبه روز زیر بار فشار اقتصادی ضعیف تر می شوند همه 
مشکلاتی است که باعث می شود پشتوانه اجتماعی و تاب آوری اجتماعی 
مردم تا یک حدی باشد و از آن حد که می گذرد واقعا نمی شود اعتماد را جلب 
کرد و از مردم خواست حمایت کنند. در این زمینه اقداماتی شده ولی هنوز 
خیلی اندک است. از طرف دیگر اقدامات آقای پزشکیان در بحث به کارگیری 
زنان در دولت اقدامات موثر و مثبتی بوده و جای تقدیر از وی دارد؛ اما بحثی 
که همیشه مطرح می کنیم و متاسفانه به آن توجه نمی شود این است که وقتی 
هر رئیس جمهوری با این شعار که باید مشارکت اجتماعی زنان را تقویت کنیم 
می آید می بینیم که مساله با گذاشتن یک وزیر یا دو معاون وزیر موضوع جمع 

می شود در حالی که بحث مطالبات اجتماعی زنان محدود به این نیست. 
حرفمان این است که ما اصلا موافق حتی تبعیض مثبت هم نیستیم و اصلا 
تبعیض باید برداشته شود. ما در بسیاری از وزارتخانه ها مثل وزارت علوم، وزارت 
بهداشت، آموزش و پرورش مدیران بسیار موفقی از قشر زنان داریم که اینها 
می توانند دوشادوش مردان حتی در بررسی صلاحیت ها صلاحیت شان هم 
بسیار از آقایان بیشتر باشد ولی در مناصب مدیریتی آن وزارتخانه ها به کار گرفته 
گر بررسی بفرمایند مثلا در وزارت علوم ببینند  نمی شوند. الان آقای پزشکان ا
که چند رئیس دانشگاه خانم گذاشتند یا در وزارت آموزش و پرورش چند مدیر 
کل آموزش و پرورش استان ها را  از خانم ها گذاشتند؟ در وزارت آموزش و پرورش 
تعداد کارمندان رسمی خانم از آقایان بیشتر است و یا در وزارت بهداشت آقای 
دکتر ظفرقندی بگویند که کدام رئیس دانشگاه علوم پزشکی را بجز یک مورد 
از جامعه پزشکی زنان انتخاب کردند. کدام رئیس بیمارستان از زنان بودند؟ 
متاسفانه یک سقف شیشه ای در پایین داریم که زنان تا یک مرحله ای بالا 
می آیند و سپس ارتقا متوقف می شود. یعنی وقتی قرار است رئیس دانشگاه 
معرفی شود و ده نفر کاندیدا می شوند قطعاً اولویت با آقایان است. لذا باید 
این شکاف را از بین ببرند و اجازه بدهند زنان در موقعیت های مختلف رشد 
کنند و بتوانند عرصه اجتماعی کشور را با مدیریت های خود توانمند تر کنند. 
کنون در وزارت صنایع به همین شکل افراد توانمندی داریم و در وزارت راه  ا
که خوشبختانه وزیر هم از بین زنان توانمند انتخاب شده و در وزارت نفت نیز 
همین طور و باید این زمینه را در قسمت زیر مجموعه وزارتخانه ها هم تعمیم 

بدهند. 

آرمان ملی: معاون اول رئیس جمهور در جلسه 
مشترک معاونان اول سران قوا که برای برنامه ریزی 
اسلامی  انقلاب  پیروزی  سالگرد  مراسم  جهت 
برگزار شد، اظهارکرد: مردم، صاحبان اصلی انقلاب 
سالگرد  مراسم  شدن  دولتی  از  باید  و  هستند 
پیروزی انقلاب اسلامی پرهیز شود. در این جلسه 
حضور  با  رئیس جمهور  اول  معاون  دفتر  در  که 
حجت الاسلام خلیلی، معاون اول قوه قضائیه و 
حاجی بابایی، نایب رئیس اول مجلس دوازدهم 
برگزار شد، عارف گفت: برگزاری این نشست، پیام 
معناداری در بطن خود دارد و آن هم این است که 
برگزاری باشکوه ایام ا... دهه فجر به حدی برای ما 
اهمیت دارد که معاونان اول سران سه قوه برای 
برگزار  سطح  این  در  جلسه ای  آن  بهتر  برگزاری 
کرده اند و نایب رئیس اول مجلس شورای اسلامی، 
مدیریت ستاد برگزاری این حماسه بزرگ انقلاب 
اسلامی را بر عهده دارد. وی افزود: در این جلسه 
کنار هم جمع شده ایم تا ببینیم برای ایجاد  در 
امکان مشارکت بهتر مردم چه می توان کرد،  اما 
باید به شدت از »دولتی شدن« این اجتماع بزرگ 
مردمی دوری کنیم و بزرگداشت این ایام مانند همه 

سال های گذشته باید تنها با حضور خود مردم و 
به صورت خودجوش صورت گیرد تا دشمن بیشتر 
از گذشته بفهمد که مردم ما و میزان علاقه شان 
به نظام جمهوری اسلامی را به درستی نشناخته 
است. معاون اول رئیس جمهور در این جلسه با 
تشکر از حضور معاونان اول سران قوا گفت: باید 
، نظام اسلامی در  برای مردم تبیین کنیم که امروز
کنون شرایط ما با گذشته قابل  اوج قدرت است و ا
مقایسه نیست، در ابتدای جنگ ما با برنو به جنگ 
دشمن می رفتیم اما امروز در بهترین شرایط هستیم 
و این تنها به لطف حضور مردم است. عارف با 
اشاره به اهمیت حضور مردم در مراسم بزرگداشت 
کرد: باید ببینیم امام علی)ع(  این ایام ا... بیان 
موضعش نسبت به حضور مردم چیست و ما نیز به 
همان نسبت مردم را به مشارکت دعوت کنیم، این 
واقعیتی است که در انتخابات گذشته ۵۰ درصد 
گاهانه پای صندوق های رای نیامدند، این  مردم آ
در حالی است که مردم ما اعتقاد و دلبستگی زیادی 
با ائمه، اسلام و نظام اسلامی دارند و هنر ما و راهبرد 
ما باید این باشد که افراد بیشتری از جامعه را جذب 
کنیم و این ایام فرصت مناسبی برای جذب بیشتر 

مردم است. عارف افزود: خط قرمز نظام ما، دوری از 
مردم است و جذب بیشتر مردم، کاری شدنی است و 
برگزاری این نشست، پیام روشنی برای اتحاد و وفاق 
است. معاون اول رئیس جمهور در ادامه گفت: ما 
، شعار نظام  شعار وفاق را قبول داریم و این شعار
ماست و همه باید بدانند که سه قوه با هم هستند و 
وفاق رمز پیروزی انقلاب اسلامی ماست. وی تصریح 
کرد: امور اجرایی برگزاری مراسم بر عهده ستادی 
است که تحت نظر نایب رئیس اول مجلس فعالیت 
می کند و ما با هماهنگی با ستاد فعالیت خواهیم کرد 
و هرگز کسی در دولت نباید مستقل از ستاد فعالیت 
نایب رئیس  بابایی،  حاجی  جلسه  این  در  کند. 
مجلس دوازدهم، نیز گفت: دشمن تصور می کند که 
با بزرگ نمایی و برجسته سازی مشکلات اقتصادی 
و مسائل منطقه، می تواند در جامعه ما ترس و هراس 
ایجاد کرده و مردم را ناامید کند، اما مردم ایران، 
امسال با حضور یکپارچه در راهپیمایی ۲۲ بهمن، 
حماسه ای بزرگ را خلق خواهند کرد و ما امروز به 
نمایندگی از قوای سه گانه در کنار هم جمع شده ایم 
تا خیال خام دشمن را باطل کرده و امکان مشارکت 

گسترده مردم را فراهم کنیم. 

ادامه یادداشت
که به  کرده اند  کشور و شهرهای خود  ... برای توسعه 
نمونه ای برای توسعه در جهان و منطقه تبدیل شده اند. در 
چنین شرایطی برخی مسئولان ما هنوز حرف هایی می زنند که 
غیر قابل باور است و یا اینکه بیش از حد درباره مسائل کوچک حرف 
می زنند که جای تعجب دارد که چرا آنها دنبال مسائل پیش پا افتاده 
ج می کنند. اخیرا  هستند و درآمدهای کشور را در امور غیر مهم خر
مساله انتقال پایتخت از زبان برخی مسئولین کشور مطرح شده است 
و احتمالا آقای عبدالعلی زاده مشاور آقای رئیس جمهور بر این موضوع 
کید کرده اند که ایشان نیز رسما اعلام کرده که باید پایتخت ایران یعنی  تا
تهران عزیر ما جابه جا شود. این طرح که قبل از آقای رئیس جمهور در 
دولت های دیگر هم دنبال می شده، اشتباه فاحش است. درست 
است که تهران از آسیب های اجتماعی و بحران های زیست محیطی 
رنج می برد اما پیشنهاد انتقال پایتخت یک پیشنهاد غیر معقول است. 
زمانی که ساخت مصلای تهران چندین دهه است ادامه دارد و هنوز 
هم به پایان نرسیده و احتمالا زمانی که به پایان برسد باید ردیف بودجه 
برای تعمیرات آن در نظر گرفته شود، چرا مسئولین ما دم از انتقال 
پایتخت می زنند؟ یک تجربه موفق ساخت پروژه های ملی با هزینه های 
اولیه را اعلام کنند که در زمان وعده داده شده اجرا شده باشد آنگاه در 
مورد انتقال پایتخت سخن بگویند. لذا طرح این موضوع اشتباه است 
و هر فردی این مورد را اعلام کند باید از او ایراد گرفت و آن را مورد نقد و 
انتقاد قرار داد. به نظر می رسد ما دچار افراط و تفریط هستیم و به جای 
اینکه در اندیشه اصلاح مشکلات تهران باشیم دنبال انتقال مشکلات 
گر می توانیم مشکلات تهران از قبیل آلودگی و  به نقطه دیگر هستیم. ا
ترافیک و آسیب های اجتماعی و آمار بالای سرقت و غیره را حل کنیم و 
گر توانستیم در این زمینه اقدام کنیم، آنگاه می توان در ارتباط با انتقال  ا
، سخن گفت.  پایتخت اقتصادی کشور و نه پایتخت سیاسی کشور
رئیس جمهور اعلام کردند که کشور را به دست افراد کارشناس خواهند 
سپرد. سوال این است که این طرح چه میزان مورد پسند کارشناسان 
کنون در مورد  قرار گرفته و چه مقدار کارشناسان آن را تایید کرده اند که ا

آن سخن گفته می شود؟ 

ظرفیت همکاری ایران و چین
زونگ پی وو، سفیر چین در ایران در دیدار با شهردار اهواز گفت: 
»ظرفیت همکاری بین ایران و چین بسیار عظیم است و توسعه روابط 
اهواز و چین در زمینه بزرگ تر امکان پذیر است و باید انجام شود. 
روابط دوستانه و تاریخ دیرینه ای بین ایران و چین وجود دارد و در 
ملاقات مهم رئیس جمهور چین و رئیس جمهور ایران در روسیه، در 
خصوص همکاری به اجماع رسیدند. روسای جمهور دو کشور در 
خصوص تعمیق و تقویت همکاری در زمینه های مختلف و دوجانبه 
توافق داشته اند. در سال های اخیر توسعه همکاری بین شهرها و 
استان های ایران و چین نقطه روشنی بوده است و این همکاری 

دوجانبه به شمار می رود.«

این لایحه با هدف بهبود فرآیند دادرسی مدنی و کارآمدسازی 
سیستم دادرسی، لزوم اصلاح قوانین مرتبط با امر قضا، کاهش 
افزایش دقت در  فرآیند دادرسی،  در  اطاله دادرسی، تسریع 
ح دعاوی  رسیدگی ها و تضمین حقوق طرفین و جلوگیری از طر
واهی و... در هیات وزیران به تصویب رسیده و جهت تشریفات 
قانونی به مجلس ارائه شده است. که نگاهی به مهم ترین اصلاحات 

آن می اندازیم. 
گاهی کافی   به سبب آن که برخی از اشخاص به قانون و مقررات آ
نداشته و از دانش حقوقی لازم برخوردار نمی باشند ممکن است 
ح دعوی نادرست و دفاع نامطلوب سبب تضییع حق خود و  با طر
همچنین اطاله دادرسی شوند، ماده 48 مکرر در خصوص الزامی 
شدن دخالت وکیل در دعاوی مدنی به قانون آیین دادرسی مدنی 
الحاق می گردد که به موجب آن تقدیم دادخواست در تمام دعاوی 
مدنی اعم از نخستین، واخواهی، تجدیدنظر و فرجام به وسیله وکیل 
الزامی گردیده، در صورتی که دادخواست به وسیله اصیل تقدیم شود 
و همزمان با آن وکیل خود را معرفی ننماید، از موارد نقص دادخواست 
تلقی و برابر مقررات مربوط نسبت به رفع نقص اقدام می شود. الزامی 
شدن وکالت در دعاوی سبب بهبود فرآیند دادرسی و تضمین 
حقوق اصحاب دعوی می گردد که از نکات مثبت الحاق این ماده 
می باشد و همچنین در خصوص اشخاصی که به جهت مالی قادر 
به تعیین وکیل نباشد اقداماتی جهت معرفی وکیل معاضدتی در 
نظر گرفته شده که بسیار ارزشمند است اما ایراداتی نیز در این ماده 
به چشم می خورد، اساسی ترین آن عدم لزوم معرفی وکیل توسط 
خوانده است این الزام صرفا شامل خواهان دعوی می باشد که سبب 
گر چه نمی توان خوانده را به  نابرابری اصحاب دعوی می گردد، ا
جهت نداشتن وکیل از دفاع در دعوی منع نمود با این حال چناچه 
اهداف و دلایلی جهت الزام خواهان به تعیین و معرفی وکیل به دادگاه 
وجود داشته باشد، قطعا همین اسباب جهت اجبار خوانده نیز به 
ذهن می رسد، نداشتن اطلاعات حقوقی کافی و عدم دفاع مناسب، 
سبب تضییع حق خوانده نیز می گردد، بنابراین وی نیز باید از ارتقا 
کیفیت خدمات قضایی بهره مند شود که در این خصوص تمهیدی 
باید اندیشید، ایراد دیگر آن است که با عنایت به ماده ۲ قانون 
آیین دادرسی مدنی که بیان می دارد که هیچ دادگاهی نمی تواند 
به دعوایی رسیدگی کند مگر این که شخص یا اشخاص ذی نفع یا 
وکیل و... آنان رسیدگی به دعوا را برابر قانون درخواست کرده باشد 
و همینطور انتهای ماده 48 مکرر الحاقی که صرف عدم معرفی وکیل 
در هنگام تقدیم دادخواست را از موارد رفع نقص می داند نه عدم 
استماع دعوی، بیانگر آن است که اصیل می تواند خود دادخواست 
را به دادگاه تقدیم نماید و جهت ادامه روند رسیدگی ملزم به معرفی 
وکیل می باشد که این خود دو ایراد دیگر را به ذهن متبادر می سازد.
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مراسم سالگرد 
پیروزی انقلاب 
دولتی نشود

همین صفحه

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی: 

در شرایط ویژه ای آمدیم 
آرمان ملی:  به عنوان کســی که از جنس رســانه هستم، 
گر رسانه به عنوان رکن چهارم درست  این حس را دارم، ا
عمل کند و ما دولتمردان به آن احتــرام بگذاریم و توجه 
داشته باشــیم، مســیر بهتری برای عدالت پدید می آید. 
بخشــی از مشــکلات به نقص ارتباط دولتمردان و رسانه 

باز می گردد. 

دوشنبه 
1403  .10    .24

12  رجب    1446
13   ژانویه  2025

قیمت:  15000 تومان

    صفحه 12

صفحه2

ادامه در همین صفحه

صفحه 3

صفحه 2

صفحه 4 صفحه 6

کرات ایران و اروپا  گزارش می دهد  »آرمان ملی« از آغاز مذا

کرات مانع تراشی در آستانه مذا

»آرمان ملی« گزارش می دهد

سیاست گذاری جناحی، بلای جان اقتصاد

»آرمان ملی« در گفت وگویی تفصیلی بررسی می کند 

گذار جوامع خاورمیانه به سوی دموکراسی
   مهدی مطهرنیا: دموکراسی در منطقه مسیر روشنی دارد

سخــن روز

یاد  د  اشت

 عالم سیاست عالم تغییرات دائمی است و فضای سیاست 
بین الملل دائما درحال تحول است از این رو در هر شرایطی 
کره متناســب بــا آن شــرایط می توانــد موثر  گفت وگــو و مذا
باشــد. بنابراین نمی توانیم اعــلام کنیم چون در گذشــته 

کنون هم نتیجه ندارد.  کرات نتیجه نداشته پس ا مذا

در هزاره سوم، در حالی که کشورهای جهان برای غلبه 
بر مشکلات خود برنامه ریزی می کنند، کشور ما رتبه اول 
را در از دست دادن فرصت به خود اختصاص داده است. 
این در حالی است که همین کشورهای منطقه ما اقدام 

به اجرای طرح هایی ...

کره استقبال می کنیم از مذا

استفاده از کارشناس چه شد؟

  آیت ا... محسن غرویان
 استاد حوزه و دانشگاه

 کمال الدین پیرموذن
 نماینده سابق مجلس

»آرمان ملی« بررسی می کند

سایه روشن مرجعیت رسانه 
    محمدمهاجری: محدودیت های رسانه های مستقل کاهش یابد 

ح کرد  حسین انصاری راد   در گفت وگو با »آرمان ملی« مطر

شکست اصولگراها شکست اصولگراها 
در امید آفرینی در امید آفرینی 

     عکس:  آرمان ملی

صفحه 7

آرمان ملی:   ســرانجام بعد از یک وقفه قابل توجه دور دوم 
گفت وگوهای ایران و اروپــا آغاز می شــود. گفت وگوهایی که 
چند سال با تأخیر روبه رو شــده بود. وزارت خارجه ایران در 
دولت مسعود پزشکیان بر اساس آنچه لزوم تحول در اجرای 
سیاست های کلی دستگاه دیپلماسی کشور است، تحرکات 
مثبتــی را در وزارت خارجــه خصوصــا معاونــت اروپایی این 

نهاد در دستور کار خود قرار داده است. بعداز اینکه مسعود 
پزشــکیان به نیویورک ســفر کرد. اولین دیــدار بین مقامات 
کرات چندجانبه برای  ایرانی و اروپایی با دورنمای آغاز مذا
حل وفصل چالش هــای به وجود آمــده در روابط دوســویه 
کــرات چندجانبه  برگزار شــد و طرفیــن توافق کردنــد که مذا

آغاز شود. 

ولادت حضرت علی )ع( و روز پدر مبارک باد


